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ABSTRACT 

Recently, there has seen increasing interest in developing online map services using 

Google Maps with Mashups, which are used for integrating different web resources 

and information within a web site.  

Mashups are based on Application Programming Interfaces (APIs) that are online 

libraries of functions. Most of the APIs are available free for web developers, Google 

Map API one of them.  

In this study we created map mashups for Sudan using Google Map API. Thus we 

are considering a Geoinformation System of Sudan by overlaying data on Google 

Maps. 

For creating this system, we used PHP script to retrieve geodata from database and 

then convert it into XML files which are fully compatible to integrate the database's 

content with Google Maps API by using JavaScript. 

Through this system, anyone can search about trustful and up-to-date 

geoinformation about Sudan by easy way and by simple manner, furthermore the 

way of visualization of geoinformatin on google maps well clear and understandable.    

The main contribution is that we are using map services and Mashup technology to 

display the States location with its localities and population, as well as well-known 

universities in each State to help people in general for searching about 

Geoinformation, which is organized, complete and up-to-date in Sudan. 
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مستخلصال  

خرائط  المتاحة عبر الخاصة بخدمات التطبيقات الونة الاخيرة نجد ان هناك اهتمام متزايد في تطوير في الآ

مصدرين جمع معلومات من ل بتقنية المزج، حيث تستخدم هذه التقنية في خرائط قوق التي تستخدموالانترنت 

 .خدمة جديدة نشاءكثر من المصادر الخارجية لإأو أ

غلب أ ،الانترنت رهي مكتبات من الوظائف متاحة عبمبنية على واجهات برمجة التطبيقات وتقنية المزج 

مطوري تطبيقات الويب وخاصة واجهات برمجة عبر الانترنت ل واجهات برمجة التطبيقات متاحة مجانا  

 تطبيقات قوقل.

في هذه الدراسة قمنا بإنشاء نظام معلومات جغرافية خاصة بالسودان بتقنية المزج حيث يمكن من خلاله عرض 

 الخاصة بالسودان على خرائط قوقل.المعلومات الجغرافية 

من قاعدة البيانات ومن ثم  الجغرافية  لاسترجاع البيانات  بي اتش بيهذا النظام قمنا بإستخدام لغة  لإنشاء

دمج محتوى قاعدة البيانات والغرض من ذلك مكانيتها ومرونتها نسبة لإ, لغة الترميز القابلة للتوسّعتحويلها الي 

 .وذلك باستخدام جافا اسكربت خرائط قوقلتطبيقات مع واجهات برمجة 

بطريقة سهلة   ي شخص البحث عن معلومات جغرافية عن السودان محدثة وموثوقةخلال هذا النظام يمكن لأ

اكثر  النظامفي هذا  ى ذلك طريقة عرض المعلومات الجغرافية على الخريطةضافة البالإ بأسلوب بسيط و 

 وضوحا  وقابلة للفهم. 

لايات السودان على الخريطة ئط قوقل بتقنية المزج لعرض واضافة الرئيسة في هذه الاطروحة إستخدام خرالإ

وذلك لمساعدة الناس  ‘الولاية المحددةضافة لعدد السكان في كل محلية في المحليات في كل ولاية بالا متضمنا  

 بصورة عامة في البحث عن معلومات جغرافية منظمة ومرتبة ومحدثة عن السودان. 
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